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قیمت: 3000 تومان

شماره 1012

اندرحکایت پروژه سازی »استقلال« و »پرسپولیس«؛

امید و اعتمـــاد!

»دنیای هوادار« از افزایش هر ساله شهریه دانشگاه ها 
گزارش می دهد؛

از آثارِ سوء تا عدم کیفی سازی 
و ابهاماتِ متعدد مالی

»مسئول سازمان بسیج رسانه کشور« به شهادت رساندن خبرنگار شبکه خبری الجزیره 
را محکوم کرد؛ 

این اقدام مهر تأییدی بر وجود تروریسم دولتی 
در سرزمین های اشغالی است

»سپاهان اصفهان« قهرمان لیگ برتر هندبال شد؛

با پانزدهمین عنوان، حالا 
حالا قهرمانیم!
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روزنامه

پنج شنبه 22 اردیبهشت 1401-  شماره 1012

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا بویژه »محسن حاجی بابا«  که 
 ۲۲ اردیبهشت ماه ۱۳۶۱در عملیات والفجر ۲  به مقام شامخ 

شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

رهبری

خبر

 خبر اول

طی پیامی؛
معاون مطبوعاتی وزیر 

فرهنگ، شهادت »شیرین 
ابوعاقله«، خبرنگار فلسطینی 

»الجزیره« را محکوم کرد 

وزیر  اطلاع رسانی  و  -معاون مطبوعاتی  فرشاد مهدی پور 
فرهنگ و ارشاد اسلامی- اقدام رژیم صهیونیستی در به 
فلسطینی  خبرنگار  ابوعاقله«،  »شیرین  رساندن  شهادت 
شبکه رسانه ای »الجزیره« در کرانه باختری را محکوم کرد 
و این رفتار سبوعانه را نمایانگر وحشت این رژیم غاصب 
از برافراشتن درفش حقیقت از سوی روزنامه نگاران آزاده 

دانست. 
رئیس  به  نامه ای خطاب  در  فرشاد مهدی پور همچنین 
»شیرین  شهیده  الجزیره،  رسانه ای  شبکه  مدیره  هیئت 
ابوعاقله« را یکی از نمادهای مقاومت و آزادی خواهی در 
رسانه های عربی و بین المللی دانست و این جنایت را مهر 
تایید دیگری بر ماهیت خودکامگی این رژیم جعلی و 
اشغالگر عنوان کرد. در این نامه  خطاب به شیخ حمد بن 

ثامر آل ثانی آمده است:
جناب »شیخ حمد بن ثامر آل ثانی«، رئیس محترم هیئت 

مدیره شبکه رسانه ای »الجزیره«
همکاران گرامی شبکه رسانه ای الجزیره

با اندوه فراوان، خبر شهادت شهیده »شیرین ابوعاقله« 
در  آزادی خواهی  و  مقاومت  مجسم  نمادهای  از  یکی 
رژیم  ارتش  دست  به  را  بین المللی  و  عربی  رسانه های 
صهیونیستی، که مهر تایید دیگری بر ماهیت خودکامگی 
این رژیم جعلی و اشغالگر است را دریافت کردیم. بدون 
وحشت  و  ترس  نمایانگر  سبوعانه،  اقدام  این  تردید 
از برافراشتن درفش حقیقت از سوی  این رژیم غاصب 
آن ها، همکار شهیده تان  راس  در  و  آزاده  روزنامه نگاران 
خواهد بود؛ خبرنگار آزاده ای که به مدت بیست و پنج 
اشغالگر  رژیم  این  جنایت های  راستین  روایتگر  سال، 
است.  بوده  دنیا  دنیا  سراسر  مردم  برای  فلسطین  در 
بدینوسیله وقوع این حادثه ناگوار را به جنابعالی، همه 
آزادی خواهان سراسر دنیا و به ویژه رسانه های آزاد تسلیت 
گفته و بر اهمیت و مقدس بودن اقدامات رسانه ای شما 
در فلسطین و در راستای افشای جنایات این رژیم، تاکید 
روزنامه نگاران  تمام  و  شما  دست  پایان،  در  می کنیم. 
آزاده ای که همواره پیگیر  فلسطینی و همه خبرنگاران 
احقاق حقوق مردم مظلوم فلسطین هستند را می فشاریم؛ 
هم آنانی که امروز یکی از بهترین همکاران رسانه ای خود 
را از دست داده اند؛ خبرنگار متهور و شجاعی که همگان 

بر تخصص و تعهد او شهادت می دهند.

»رهبر معظم انقلاب« در دیدار جمعی از معلمان تاکید کردند:

به مسائل معیشتی معلمان توجه ویژه شود
حضرت آیت الله خامنه ای -رهبر معظم انقلاب اسلامی- 
روز چهارشنبه در دیدار صدها تن از معلمان و فرهنگیان، 
آموزش وپرورش را تربیت کننده نسلی تمدن ساز خواندند 
و با تجلیل از تلاش های معلمان به ویژه در دوران کرونا 
و تأکید بر بهبود مسائل معیشتی آنان گفتند: نسل 
نوجوان و جوان، باید دارای هویت ملی و اسلامی- ایرانی، 
و  امام  اندیشه های  از  آگاه  مقاوم،  نفس،  به  معتمد 
آرمانها، دانشمند و کارآمد پرورش یابد. ایشان معلمان را 
مفتخرین به هدایت نسل های آینده خواندند و افزودند: 
هدف از دیدار با معلمان برجسته شدن نقش آنان و 
تثبیت و ماندگار شدن ارزش معلمی در افکار عمومی 
است تا هم معلم و خانواده اش به شغل او افتخار کنند، 

هم جامعه به معلم به چشم یک فرد مفتخر نگاه کند.
وزیر  سخنان  خوب  نکات  از  تشکر  با  انقلاب  رهبر 
قانون، سند و  از لحاظ  افزودند: کشور  آموزش وپرورش 
تصمیمات خوب، هیچ چیز کم ندارد، مهم این است که 
این تصمیمات و قوانین با کار جدی و مجاهدانه پیگیری 
و اجرا شوند. معلم به معنای تعلیم دهندگی، ارزش بسیار 
بزرگی است زیرا خداوند به استناد آیات قرآن، تعلیم دهنده 
و  دانشمندان  علما،  حکما،  همه  و  پیامبر  و  است 
شخصیتهای برجسته نظیر استاد شهید مطهری نیز دارای 
این ارزش بسیار والای معلمی هستند. در کاربرد دوم که 
منطبق با کار آموزش وپرورش است، علاوه تعلیم دهندگی، 
ارزش بالاتری نیز وجود دارد زیرا مخاطب این تعلیم در 
بهترین سنین تأثیرپذیری و تربیت پذیری هستند و تعلیم 
آنها، تأثیرگذاری بسیار بیشتری از تعلیم دیگر قشرها دارد.
ایشان با اشاره به هدف بلند مدتِ ایجاد تمدن نوین 
زیرساخت  انسانی،  منابع  گفتند:  اسلامی  شکوفای  و 
هر تمدنی به شمار می رود و برپاکنندگان تمدن نوین 
اسلامی نسلی هستند که اکنون در اختیار معلمان قرار 
دارند، بنابراین اهمیت و ارزش کار معلمی را باید از این 
زاویه درک کرد. این نسل با این هدف بسیار بزرگ باید 
دارای هویت ایرانی- اسلامی، اعتقادات محکم و عمیق، 
برابر  در  هوشیار  خودساخته،  نفس،  به  اعتماد  دارای 
تمدن های منسوخ شده شرق و غرب، دانشمند و کارآمد 

باشد تا بتواند آن تمدن عظیم را شکل دهد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تربیت عناصر برجسته 
در آموزش وپرورشِ بعد از انقلاب افزودند: به برکت تلاش 
معلمان در چهار دهه اخیر، عناصری کارآمد در عرصه های 
مختلف رشد یافته اند اما کافی نیست و برای آن تمدن 

شکوفا، باید این گونه پرورش ها فراگیر شود.
برای  را  آموزش وپرورش  ساله  دوازده  فرصت  ایشان 
تربیت چنین نسلی، بی نظیر برشمردند و گفتند: سازمانِ 
گسترده ی آموزش وپرورش در همه شهرها و روستاها، 
زمینه مناسبی دارد تا در پرتو تلاش و مجاهدت معلمان، 
ارزشها و آرمانهای انقلاب را به درستی به دلها و گوشهای 
آماده ی فرزندان ملت منتقل، و هویت اسلامی- ایرانی را 

در آنها نهادینه کند.
دستگاهی  را  آموزش وپرورش  وزارت  انقلاب،  رهبر 
بسیار پر عظمت و آینده ساز خواندند و افزودند: از امروزِ 
آموزش وپرورش می توانیم فردای کشور را حدس بزنیم. البته 
برای رسیدن به وضع مطلوب، مشکلات موجود باید با تدبیر، 

دانایی، همت، مجاهدت و شکیبایی حل شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح مسائل لازم برای 
حل مشکلات، به تدوین متن های مناسب آموزشی 
و تأمین کمّی معلمِ مورد نیاز آموزش وپرورش اشاره 
و  اخلاق  تدیّن،  و  معلم  کیفیت  افزودند:  و  کردند 
مهارت های او بسیار مهم است و نباید به گونه ای باشد 
که رتبه های پایین کنکور سراغ معلمی بروند، البته 
امروز هم مثل برهه های مختلف معلمان متعهد و 
دلسوز کم نداریم. دانش آموز باید دارای هویت ملی 
باشد و در کنار اهتزار پرچم علم، با اعتماد به نفس، 
پرچم »هویت ملی و پر افتخار اسلامی ایرانی« را هم 

به اهتزار در آورد.
ایشان با انتقاد از ناآشنایی دانش آموزان با افتخارات کشور 
از جمله عناصر پر تلاش بعد از انقلاب، بی اطلاعی آنان از 
افکار راهگشای امام خمینی)ره( و آرمانهای سرنوشت ساز 
انقلاب و ناآگاهی آنان از حوادث انقلاب گفتند: معلمان 
علاوه بر آگاه کردن نسل نوجوان و جوان، باید اینگونه 

مسائل را با دل و جان آنان آمیخته سازند.
ایشان درک ارزش ایستادگی و مقاوم بودن را از دیگر 
نیازهای دانش آموزان دانستند و افزودند: در جهانی که 
هر کس، چه شرق چه غرب، زور می گوید نسل آینده باید 
ارزش و اهمیت ایستادگی را از هم اکنون بیاموزد تا در پرتو 
این آموزه ها تمدن ساز شود و ملت و کشور را عزتمند سازد.

رهبر انقلاب، وزارت آموزش وپرورش را به تفکیک »علم 
نافع« از »علم غیرنافع« در برنامه درسی دانش آموزان توصیه 
کردند و گفتند: علم نافع علمی است که استعدادهای 
نوجوان و جوان را شکوفا می کند و با سرمایه سازی برای 
آینده او، موجب پیشرفت و تعالی کشور می شود. بعضی 
مطالب در برنامه درسی کنونی، صرفاً محفوظاتی است که 
بدون هیچ سودی برای حال یا آینده دانش آموزان به ذهن 
آنها سرازیر می شود که باید این موارد شناسایی و از آموزشها 
حذف شود. مسائلی همچون سبک زندگی اسلامی، تعاون 
و همکاری اجتماعی، مطالعه و تحقیق، فعالیتهای جهادی، 
مبارزه با آسیبهای اجتماعی و نظم و قانون گرایی از جمله 
مهارت هایی است که باید در مدرسه آموزش داده، و از دوران 

کودکی و نوجوانی در افراد نهادینه شود.
ایشان میزان تحقق سند تحول آموزش وپرورش را خرسند 
کننده ندانستند و گفتند: با گذشت بیش از ۱۰ سال از 
تنظیم سند و رفت وآمد وزیران متعدد که البته این تعدد 
مدیریتها نیز نوعی آسیب و آفت است، به این سند 
به عنوان یک مجموعه کامل و بهم پیوسته عمل نشده 
است. اگر سند نیاز به اصلاح و تکمیل دارد، مسئولان این 
کار را انجام دهند، ضمن اینکه برای سنجش پیشرفت 

سند نیز باید شاخص های کمّی معیّن شود.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس در بیان چند نکته درباره 

مسائل معلمان، سنگینی بار اجرای مسائل مهم 
نظام تعلیم و تربیت را بیش از همه بر 

دوش معلمان دانستند و گفتند: معلمان 
عزیز که در مقاطع مختلف همچون 
دوران انقلاب، دفاع مقدس و حوادث 
گوناگون سیاسی با نقش آفرینی درست 
هدایت  را  جوانان  و  نوجوانان  خود، 

از  بیش  باید  نیز  امروز  می کردند 
و  مهم  نقش  متوجه  همیشه 

و  باشند  بزرگشان  مسئولیت 
مشکلات  همچون  مسائلی 
معیشتی نباید موجب خسته 

و ملول شدن یا تحقیر و 

کوچک انگاشتن کار بزرگ آنها شود.
و  کشور  دُردانه های  را  جوانان  و  نوجوانان  ایشان، 
امانت هایی بزرگ در دست معلمان خواندند و افزودند: 
این امانت های گران سنگ باید در اثر تربیت معلمانِ 
بالاترِ  ارزش افزوده ی  با  افرادی  به  و دین مدار،  دین باور 

علمی، اخلاقی و رفتاری تبدیل شوند.
رهبر انقلاب دانشگاه فرهنگیان و همه مراکز تربیت معلم را 
دارای وظایف سنگین و نیازمند تقویت همه جانبه دانستند 
و گفتند: این مراکز باید از لحاظ امکانات سخت افزاری، 
مدیریت، اساتید، متون آموزشی و فعالیت های تربیتی 
به گونه ای تقویت شوند که بتوانند »معلم مطلوب« تربیت 

کنند.
ایشان با توصیه به هماهنگیِ رشته تحصیلی معلمان با 
تدریس آنها تا حدّ امکان، به دشواری های آموزش در دوره 
کرونا و زحمات معلمان نیز اشاره و خاطرنشان کردند: 
در این دوره، زحمات معلمان مضاعف شد که در این 
خصوص باید صمیمانه از همه معلمان تشکر کنیم. با 
وجود مشکلاتِ امکانات دولتی، اما به مسائل معیشتی، 

بیمه، بازنشستگی و درمان معلمان توجه ویژه شود.
ایشان در پایان سخنانشان، به معلمان توصیه کردند با 
وجود انتظارات زیادی که از وزارت آموزش وپرورش برای 
عمل به وظایفش وجود دارد، منتظر تحقق آن توقعات 
نمانند و با ابتکارهای شخصی و روحیه خیرخواهی و 
دلسوزی خود، برنامه های تربیتی دانش آموزان و کارهای 

بزرگ را پیش ببرند.
در ابتدای این دیدار، »یوسف نوری« -وزیر آموزش وپرورش- 
گزارشی از اقدامات و برنامه های این وزارتخانه در خصوص 
اجرای سند تحول، استفاده از ظرفیت فضای مجازی و 
فناوری های نوین در عرصه تعلیم و تربیت، توسعه عدالت 
آموزشی، مهارت آموزی، پرورش استعدادهای درخشان، 
رتبه بندی و معیشت معلمان و تحول در منابع درسی 

بیان کرد.
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اقتصاد کلان

صفر تا صد یارانه جدید؛
یارانه ها یک کاسه شد

سازمان هدفمندی یارانه ها اعلام کرده است یارانه جدید به 
حساب ۷۲ میلیون نفر از ایرانیان واریز شده است. 

به گزارش »دنیای هوادار«  به نقل از خبرآنلاین، بر اساس 
نفر در سه  برای هر  یارانه جدید  اعلام رییس جمهوری 
دهک اول برابر با چهارصد هزار تومان و برای هر نفر در 
دهم چهارم تا نهم برابر با سیصد هزار تومان است. به این 
ترتیب یارانه تجمیعی واریزی برای یارانه بگیران از این به 

بعد این مبلغ خواهد بود.
پیش از این برخی از واریز سومین یارانه در کنار یارانه 
نقدی ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومانی، یارانه ۵۵ تا ۲۰۵ هزار تومانی 
معیشتی برای خانوار یک تا پنج نفره و یارانه جدید کمک 
معیشتی با هدف جبران افزایش قیمت ناشی از حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی خبر می دادند اما بر اساس توضیحات ارائه 
شده از سوی مقامات مسئول دو یارانه پیشین یا یارانه 
جدید تجمیع شده و مبلغ یارانه واریزی برای هر نفر در سه 
دهک چهارصد هزار تومان و برای هر نفر در شش دهک 

برابر با سیصد هزار تومان خواهد بود.
آن گونه که وزیر امور اقتصادی و دارایی گفته است نزدیک 
به ۱۰ درصد از جمعیت ایران مشمول دریافت هیچ یارانه ای 
جمعیت ۸۴  احتساب  با  ترتیب  این  به  بود.  نخواهند 
میلیون نفری ایران، نزدیک به هشت میلیون و چهارصد 
هزار نفر هیچ یارانه ای دریافت نخواهند کرد و جمعیت 
باقیمانده مشمول دریافت یارانه خواهند بود. در شرایط 
کنونی ۷۴ میلیون نفر بنا بر اعلام رسمی یارانه نقدی ۴۵ 
هزار و ۵۰۰ تومانی دریافت می کنند و یارانه معیشتی به ۶۰ 
میلیون نفر پرداخت می شود. به این ترتیب به نظر می رسد 
یارانه ای  کنونی  شرایط  در  که  جمعیتی  میلیون   ۱۰ از 
نمی گیرند، حدود یک میلیون و ششصد هزار نفر مشمول 

دریافت یارانه جدید هستند.
بنا بر اعلام خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی، به رغم 
آنکه پایگاه رفاه ایرانیان شواهد متعددی برای ۱۰ درصدی 
از جامعه که مشمول یارانه ها نیستند در اختیار دارد، این 
امکان فراهم شده که افراد با مراجعه به سایت های مربوطه 
که در روزهای آینده توسط وزارت رفاه اطلاع رسانی خواهد 
شد، درخواست دریافت یارانه خود را ثبت کنند. طبق اعلام 
هدفمندی  سازمان  آینده  روزهای  در  بناست  کار،  وزیر 
یارانه ها امکان ثبت نام برای افرادی که یارانه نمی گیرند 
را فراهم کند؛ عبدالملکی گفته به زودی سامانه سازمان 
هدفمندی یارانه ها کار خود را دوباره شروع می کند و همه 
به هر دلیلی که یارانه نمی گیرند می توانند در این سامانه 
ثبت نام کنند. بعضا ممکن است افراد متمول و از دهک 
دهم باشند که وضع مالی شان خوب است، آن ها جواب 
مثبت دریافت نخواهند کرد، ولی کارگران اگر یارانه بگیر 

نیستند، یارانه شان برقرار خواهد شد.
گفتنی است در طرح جدید دولت،۷۷ میلیون یارانه بگیر در 
دو طبقه تقسیم بندی شده اند، ۳۰ درصد این جمعیت یارانه 
۴۰۰ هزار تومانی، ۶۰ درصد یارانه ۳۰۰ هزار تومانی و ۱۰ درصد 
از مردم نیز یارانه ای دریافت نخواهند کرد. در خصوص نان و 
دارو، همه ایرانیان از جمله یارانه بگیران و کسانی که مشمول 

پرداخت یارانه نیستند، یارانه دریافت می کنند.
طبق تصمیمات اتخاذ شده یارانه نان و دارو به تمامی 
جمعیت ایران، حتی ۱۰ درصدی که یارانه دریافت نمی کنند، 
تعلق خواهد گرفت اما یارانه های جدید نقدی تنها قرار 
است طی دو ماه پرداخت شود. در حال حاضر یارانه مذکور 
به حساب برخی سرپرستان خانوار واریز شده و غیرقابل 
برداشت اعلام شده است. به این ترتیب یارانه نقدی تا 
پایان خرداد قابل برداشت است و طبق تصمیمات اتخاذ 
شده و بنا بر اعلام رییس جمهوری از تیرماه یارانه نقدی 
در قالب کالابرگ پرداخت خواهد شد. هر چند محصولات 
مشمول کالابرگ اعلام نشده اند اما قالیباف، رییس مجلس 
شورای اسلامی اعلام کرده است برای هر نفر در ماه، مقدار 
مشخصی از چند قلم کالای ضروری مانند مرغ، تخم مرغ، 
روغن و پنیر هر نفر در در نظر گرفته شده؛ مردم باید بتوانند 
این مقدار را با کالابرگ، به همان قیمت شهریور۱۴۰۰ بخرند.

»دنیای هوادار« از افزایش هر ساله شهریه دانشگاه ها گزارش می دهد؛

از آثارِ سوء تا عدم کیفی سازی و ابهاماتِ متعدد مالی

جناب آقای محمدرضا جهانشاهلو         مدیرکل محترم روابط عمومی استانداری البرز
با خبر شدیم قلب مهربان و رئوف مادر بزرگوارتان که انسانی مومن و خداجو بودند در تپش دیدار حق به تعظیم ایستاد 
و روح آسمانی اش به ملکوت اعلی پیوست، این ضایعه جانگداز و اسفبار را محضر حضرتعالی و بیت گرامیتان از صمیم 

قلب تسلیت عرض نموده، از درگاه خداوند برای شما و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی و برای آن مادر آسمانی غفران 
واسعه الهی مسئلت می نماییم. مدیرمسئول و تحریریه دنیای هوادار و پایگاه های خبری دیوان نیوز و هواداری نیوز

اجتماعی

سوژه

دانشگاه های  نجومی  شهریه های  کلی  بطور 
غیردولتی امروزه معضلی برای دانشجویان شده است، 
که  باشید  داشته  کافی  توجه  این نکته  به  باید  حال 
هزینه های دریافتی از دانشجویان در این مراکز نسبت به 
بقیه ی دانشگاه ها بسیار بالاتر است. این دانشگاه ها بطور 
کلی دارای دو شهریه ثابت و متغیر هستند. شهریه 
ثابت با توجه به سال ورود دانشجو انتخاب شده و تا 
آخرین سال تحصیل نیز همان مقدار خواهد ماند، اما 
واحد های  و  تعداد دروس  به  توجه  با  شهریه متغیر 
انتخابی توسط دانشجو و نوع دروس عملی یا تئوری 
می تواند متغیر باشد و علاوه براین هر ساله حدود ۱۰ 

الی ۱۵ درصد افزایش می یابد.
اما در این بین تنها چیزی که در این دانشگاه ها مغفول  
مانده ،گردش مالی عظیم آن هاست، حال پرسش هایی که 
مطرح می شود این است که، گردش مالی این دانشگاه ها 
قسمت های  مالی  خروجی  و  ورودی  و  است  چگونه 
مختلف این دانشگاه ها چگونه انجام می گیرد؟ چرا تا به 
حال هیچ مسئولی از دانشگاه های غیردولتی در مورد 
هزینه ها و منابع مالی این دانشگاه ها بطور شفاف به افکار 
اینکه تمام چرخه مالی  عمومی پاسخ نداده، مگر نه 
این دانشگاه ها توسط دانشجویان و خانواده های آن ها 
تأمین می شود، پس چرا آن ها را در جریان هزینه ی این 

پول ها قرار نمی دهند؟
شوربختانه در طی یک سالِ اخیر، افزایش شهریه بسیاری 
از رشته های دانشگاه های آزاد و غیرانتفاعی در مقاطع 
تحصیلی مختلف، صدای دانشجویان این دانشگاه ها را 
درآورده است؛ شهریه هایی که حدوداً بین 40تا75 درصد 
افزایش یافته و حتی در بعضی رشته ها روی شهریه 
ترم های قبل دانشجویان نیز اعمال شده و برای آنها 
ترم  آغاز  با  روال هر سال،  بدهی صادر کرده اند. طبق 
جدید در دانشگاه های آزاد و غیرانتفاعی، شهریه های 
دانشگاهی نیز افزایش پیدا می کند، حتی در یک سالِ 
شیوع  دلیل  به  آموزش  مجازی شدن  وجود  با  اخیر 
ویروس کرونا، شهریه در این دانشگاه ها افزایش پیدا 
افزایش شهریه ها  از  نیز هچپنان  دانشجویان  کرده و 
بین  شهریه  میزان  تفاوت  تقاضای  و  بودند  گله مند 
آموزش های مجازی و حضوری داشتند. اما بی تردید، 

کاهش میل و رغبت برای ادامه تحصیل و تنزل تعداد 
دانشجو در مقاطع مختلف تحصیلی در دانشگاه آزاد از 
جمله آثار سوء این افزایش شهریه در دانشگاه ها است، 
در شرایطی که افزایش شهریه به معنای کیفی سازی در 
دانشگاه نیست، بنظر شهریه ثابت از بدو ورود تا پایان 
سال تحصیلی نباید افزایش یابد و افزایش شهریه ثابت 
در دانشگاه آزاد بی سابقه بوده که برای ورودی های 

قبلی نیز اعمال شده است.
افزایش ناگهانی شهریه متغیر و ثابت لطمه سنگین 
بر دانشجو و خانواده اش وارد می کند، همچنین تا به 
امروز شاهد ارتقاء کیفیت متناسب با افزایش شهریه در 
دانشگاه های آزاد نبوده ایم. خدمات موجود در دانشگاه 
از قبیل امکانات اینترنتی و IT ، کتاب های موجود 
در کتابخانه و غذاهای دانشگاهی از کیفیت متناسب 
با شهریه برخوردار نیست. البته بی کیفیتی در ارائه 
بیشتر  زیرمجموعه  واحدهای  در  دانشجویی  خدمات 

احساس می شود. 
افزایش چند ده درصدی شهریه ثابت و  با  اما  باری؛ 
متغیر، تقبل این هزینه برای خانواده هایی که دارای 
دو یا سه فرزند دانشجو هستند، سنگین است و اکثر 
والدین زیر بار شهریه و مخارج دانشگاهی کمر خم می 
کنند. تسهیلات دانشجویی از قبیل وام پس از فراغت 
شهریه  افزایش  این  جوابگوی  تحصیل  حین  وام  و 
نیست و از طرفی برخی دانشجویان بخاطر شرایط خاص 
اقتصادی نمی توانند از این تسهیلات استفاده کنند. 
همچنین شرایط خاص وام های دانشجویی از قبیل 
داشتن دو ضامن محضری و یا پرداخت ترمی برای وام 
های حین تحصیل، دانشجویان را از گرفتن این گونه 

تسهیلات باز می دارد. 
هدف این دانشگاه ها جذب بی رویه دانشجو است برخی 
دانشجویان جذب بی رویه دانشجو و تب مدرک گرایی در 
جوانان را مزید بر علت افزایش شهریه در دانشگاه های 
آزاد می دانند. افزایش شهریه ثابت برای دانشجویان فعلی 
که تحصیل می کنند، کاری خارج از روال و نامرسوم 
است. با توجه به اینکه منبع درآمد این دانشگاه شهریه 
دانشجویی است، اگر این روال ادامه پیدا کند، در آینده 
ای نه چندان دور دانشگاه با کمبود دانشجو و به واسطه 
آن با کمبود شهریه روبرو خواهد شد. دانشجویانی که در 
آزمون سراسری شرکت می کنند، بعلت افزایش شهریه 
های دانشگاه آزاد از این پس تمایل پیدا می کنند تا 

جذب مراکز آموزشی دولتی و نیمه دولتی شوند. 
اما علاوه بر افزایش شهریه، تأسیس بی رویه واحدهای 
دانشگاهی و کاهش جمعیت دانشجو می تواند دانشگاه 

آزاد را با مشکل روبرو کند. بطور کلی خدمات ارائه شده 
متناسب با افزایش شهریه ها نیست و دانشگاه آزاد با 
کمبودهایی از قبیل کلاس آموزشی، اساتید و اعضای 
هیئت علمی و خدمات رفاهی بی کیفیت روبرو است. 
از طرفی از آنجاکه هدف برخی دانشجویان تنها اخذ 
مدرک از این دانشگاه ها است، اعتراضی نسبت به بی 
کیفیتی خدمات در دانشگاه ندارند، در حالی که تنها 
هدف دانشگاه آزاد جذب دانشجو برای دریافت شهریه 
است و بدون توجه به تقاضای و نیاز جامعه هرساله 
مهارت،  بی  دانشجوی  تربیت  پذیرد.  می  دانشجو 
معضل بیکاری و بی تخصصی را در جامعه تشدید می 
کند. افزایش شهریه و هزینه های جانبی بر خانواده 
تاثیر می گذارد. اکثر دانشجویان در خصوص تبعات 
افزایش شهریه بر خانواده ها و دانشجویانی که در این 
دانشگاه تحصیل می کنند، نگرانند. افزایش شهریه در 
تازه و عجیبی  انتفاعی چیز  و غیر  آزاد  دانشگاه های 
نیست، زیرا هر ساله این مراکز با شروع سال تحصیلی، 
اقدام به درصدی افزایش در شهریه ها می کنند، اما این 

افزایش چند درصدی بار مالی اضافی است.
بهرحال؛ افزایش شهریه دانشجویان دانشگاه آزاد نه قابل 
دفاع و نه انکار شدنی است، چرا که در سال های اخیر 
شاهد رشد چندین برابری تورم در تمام هزینه بودیم، 
در شرایطی که عدم حضور دانشجویان در دانشگاه ها 
منجر به کاهش نیست، باری؛ باری افزایش شهریه در 
هر دانشگاهی می تواند منطقی و مطابق قانون باشد 
بزرگ ترین  تقریبا  غیرانتفاعی  و  آزاد  دانشگاه های  و 
چند  از  بیش  که  هستند  منطقه  هر  در  دانشگاه ها 
میلیون دانشجو هم دارند و هر ساله تعداد دانشجویان 
این دانشگاه ها نیز افزایش پیدا می کند، بنابراین انتظار 
می رود تا مسئولان این دانشگاه در کنار افزایش شهریه 
به دغدغه دانشجویان نیز توجه داشته باشند و میزان 
کیفیت ارائه خدمات خود را برای رفاه بیشتر دانشجویان 

افزایش دهند.

مریم ولی زاده
خبرنگار

گزارش

»مسعود میرکاظمی« -رئیس سازمان برنامه و بودجه- در حاشیه 
جلسه هیئت دولت گفت: از شهریور ۱۴۰۰ به این  طرف بین 
۴۰ تا ۸۰ درصد کالاها تغییر قیمت داشتند و مجبور شدیم 
که مبلغ یارانه ها را بیشتر کنیم که پوشش قانونی تا حدودی 

داده شود.
وی در پاسخ به این سوال که چند میلیون خانوار یارانه دریافت 

لحاظ  از  می شود  انجام  که  پرداختی  با  گفت:  کرده اند؟ 
دهک درآمدی، ۹ دهک یارانه دریافت می کنند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه در پاسخ به سوالی راجع 
به مسدود شدن حساب یارانه های واریزی و صحت 

این مسئله گفت: این حساب بانکی کسانی است 

که قبلا یارانه می گرفتند و این یارانه نیز در همان جا رفته است و این 
مبلغ نگاه داشته شده است و هروقت طرح اجرا شود ماه به ماه آزاد 
می شود. این یارانه ای که واریز شده است تجمیع یارانه معیشتی و 

۴۵ هزار تومانی است که در یک حساب جمع شده است.
وی راجع به یارانه نان نیز اعلام کرد: تا زمانی که اطمینان 
حاصل نکنیم، هیچ اتفاقی برای مردم نمی افتد همین 
یارانه خبازی ها ادامه دارد و ممکن است تا پایان 

سال نیز این روند ادامه داشته باشد.
احتمالی  زمان  درباره  پایان  در  میرکاظمی 
برداشت یارانه ها نیز گفت: این موضوع باید در 

همین ماه تعیین تکلیف شود.

»رئیس سازمان برنامه و بودجه« خبر داد:

برداشت یارانه های واریز شده در همین ماه تعیین تکلیف می شود
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با احتکارکنندگان آرد برخوردِ جدی خواهد شد
»غفور قاسم  پور« -معاون استاندار البرز و فرماندار ویژه کرج- از اجرای طرح ضربتی نظارت بر توزیع آرد در این 

شهرستان خبرداد و گفت: دراجرای این طرح با احتکارکنندگان آرد به شدت برخورد می شود. وی گفت: در اجرای 
این طرح در کنار سایر طرح های نظارت بر قیمت کالا وضعیت توزیع آرد درشهرستان کرج به جد تحت کنترل 

قرار گرفته است.

البرز

با تلاش اجرای احکام حقوقی کرج؛
مشکلات پرونده انبوه  سازی با ۴۳ شاکی حل و فصل شد

سرپرست اجرای احکام حقوقی شهرستان کرج با اشاره به 
حل مشکل پرونده انبوه سازی با ۴۳ شاکی با تلاش این 
شورا، گفت: از روندی که می توانست به توقف فعالیت یک 

شرکت ساختمانی با ۱۲۰شغل مستقیم، جلوگیری شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، صادق حسنوند با اشاره به حل 
مشکل پرونده یک شرکت بزرگ ساختمانی در کرج، بیان 
کرد: از سال ۱۳۹۳ در شعبات مختلف دادگاه های حقوقی 
کرج پرونده ای در خصوص دو پلاک ثبتی طرح شد مبنی 
بر اینکه یک شرکت انبوه سازی علی رغم پیش فروش، 

واحدهای مورد تعهد را در موعد مقرر تحویل نداده است.
صادق حسنوند افزود: با توجه به پیش فروش انجام شده 
توسط این شرکت بزرگ ساختمانی مقرر بوده ۵ مجتمع 
ساخته و تحویل خریداران شود، اما شرکت به تعهدات خود 
عمل نکرده و پس از طرح دعوی حقوقی، سه مجتمع 
اسکلت بندی و برای بیش از ۸ سال نیمه کاره رها شده بود.

سرپرست اجرای احکام حقوقی شهرستان کرج با بیان 
اینکه خریداران در این پرونده به دلیل عدم تحویل پس 
از پایان مهلت مقرر اقامه دعوی کردند، ادامه داد: آن ها 
با تشکیل پرونده، نسبت به دادخواهی اقدام و پس از 
توقف های متعدد در سال ۱۳۹۶ موفق به اخذ اجرائيه 
قانون  اعمال ماده ۴۶  ادامه شکات تقاضای  در  شدند، 
اجرای احکام مدنی و فروش زمین مربوط به دادنامه  های 
صادره را کردند که پس از کارشناسی و اقدامات قانونی در 
مزایده، ملک مذکور به شخص ثالث به قیمت ۴۳ میلیارد 

تومان فروخته شد که وی نیز کل ثمن را واریز کرد.
حسنوند تصریح کرد: پس از انجام این مزایده»سازمان ملی 
زمین و مسکن« با ارئه لوایح متعدد ادعای مالکیت زمین 
را کرد که منجر به ادامه بلاتکلیفی این پرونده و افزایش 

نارضایتی شد.
این پرونده و  به روند طولانی  با توجه  ادامه داد:  وی 
بلاتکلیفی بیت المال و اموال خصوصی، با تلاش انجام 
شده در اجرای احکام حقوقی شهرستان کرج، سرانجام 
در اواخر سال گذشته »سازمان ملی زمین و مسکن« 
موافقت خود را با تأیید مزایده در قبال دریافت قسمتی 
از طلب خود اعلام کرد و در روزهای گذشته نیز توافق 
نامه مصالحه با حضور تعدادی از شکات و وکیل آنها 
و همچنین نماینده سازمان ملی و مسکن به امضای 

طرفین و وکیل شرکت رسید.
حسنوند تأکید کرد: بر این اساس مقرر شد مبلغ ۳۱۰ میلیارد 
ریال به شکات این پرونده که تعداد ۴۳ نفر هستند پرداخت 
و ۱۳۰میلیارد ریال دیگر نیز به حساب دولت پرداخت شود، 
همچنین شخص ثالثی که با اعتماد به مزایده، شرکت کرده 
بود و وجوه وی نیز مدت زمان مدیدی در سپرده دادگستری 
باقی ماند به حق خود رسید و طلب دولت یعنی سازمان 
ملی زمین و مسکن نیز وصول شد، به این ترتیب با اقدامات 
انجام شده در دادگستری کل استان البرز، ضمن انجام 
مصالحه در یک پرونده مسن با قدمت ۸ ساله با طرفین 
متعدد که بالغ بر ۴۳ نفر هستند، همچنین از روندی که 
می توانست به توقف فعالیت یک شرکت ساختمانی با 

نزدیک با ۱۲۰ شغل مستقیم شود، جلوگیری به عمل آمد.

با تسهیلات پنج  میلیارد ریالی؛
طرح  های دانش  بنیان مورد حمایت قرار می  گیرند

»شهردار کرج« تأکید کرد:
لزوم رفع موانع ساخت متروی کرج 

کشف 45 تن ماکارونی احتکار شده در اشتهارد!

در البرز؛
6 واحد صنفی متخلف پلمب شد

تسهیلات پنج میلیارد ریالی به طرح های دانش بنیان البرز 
پرداخت می شود.

رئیس پارک علم و فناوری البرز گفت: طرح های دانش 
بنیان، فناور حوزه مواد و انرژی با تسهیلات پنج میلیارد 
ریالی از طریق صندوق پژوهش و فناوری این استان مورد 

حمایت قرار می گیرند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی پارک علم 
و فناوری البرز، مهدی عباسی در نشست امضای تفاهم نامه 
همکاری با پژوهشگاه مواد و انرژی افزود: این تسهیلات 
با دوره زمانی مشخص و تنفس مناسب، سود تسهیلات 
بین چهار تا ۱۱ درصد  و بازپرداخت ۱۸ الی ۳۰ماهه شامل 
طرح هایی می شود که نیاز به نمونه سازی، تولید صنعتی، 

توسعه بازار و یا سرمایه در گردش دارند.

و  فناوری  تخصصی  پردیس  راه اندازی  داد:  ادامه  وی 
نوآوری مواد و انرژی در پژوهشگاه با همکاری پارک علم 
و فناوری البرز، بهره مندی از ظرفیت های قانونی پارک در 
مرکز رشد پژوهشگاه و همکاری مشترک در تبادل اطلاعات 
و امکانات، استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های علمی و 
فنی، پژوهشی، آموزشی، اجرایی و قانونی طرفین تفاهم نامه 
به منظور حمایت از فناوران و صاحبان ایده در استان البرز و 
همکاری مشترک در ساماندهی و اجرایی کردن طرح دستیار 

فناوری  از محورهای مهمی است که باید مدنظر قرارگیرد.
تفاهم نامه پارک علم و فناوری البرز با پژوهشگاه مواد 
و انرژی از تاریخ امضاء به مدت پنج سال شمسی از 
تاریخ امضاء دارای اعتبار است که با توافق طرفین قابل 

تمدید است.

شهردار کرج در نشست با مدیر عامل جدید شرکت سابیر 
مجری خط ۲ قطار شهری کرج گفت : موانع ساخت این 

خط ریلی باید در اسرع وقت برداشته شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، مصطفی سعیدی روز گذشته 
در این نشست افزود: خوشبختانه در سفر فروردین ماه  
رئیس جمهور به البرز اقدامات لازم برای رفع بخشی از 

مشکلات خط ۲ شهری کرج انجام شد.
وی بیان داشت:  هر ۲ هفته یکبار جلساتی در دفتر 
شهردار با حضور تیم مدیریتی قطار شهری و تیم فنی 
و اجرایی پیمانکار جهت بررسی آخرین وضعیت پروژه و 

پیشرفت فیزیکی طرح برگزار شود.

جواد طالبی مدیرعامل جدید شرکت سابیر پیمانکار و 
مجری پروژه قطار شهری بر اهتمام این مجموعه در 
راستای سرعت بخشی به روند تکمیل پروژه مترو به 
عنوان طرحی ملی و کلان تاکید کرد و گفت: سابیر با 
انگیزه و توانِ مضاعف فنی و مهندسی و با همدلی و 
همکاری به دنبال بهره برداری از اولویت تعیین شده 
از هیچ کوششی در این راستا  جهت افتتاح است و 

فروگذار نخواهد کرد.
عملیات خط ۲ قطار شهری کرج به طول ۲۷ کیلومتر با 
۲۷ ایستگاه از سال ۸۵ آغاز شده که تاکنون ۱۵ کیلومتر 

از تونل آن حفاری شده است.

جانشین فرمانده انتظامی البرز از کشف و ضبط ۴۵ تن ماکارونی 
احتکار شده در شهرستان اشتهارد در این استان خبر داد و گفت: 

۱۰ تن برنج احتکاری نیز در البرز کشف شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه خبری پلیس، سرهنگ 
محمد معظمی گودرزی  اظهار داشت: ماموران پلیس آگاهی 
شهرستان اشتهارد  با اشراف اطلاعاتی موفق به شناسایی و 
کشف انباری شامل مقادیر قابل توجهی ماکارونی احتکاری 

شدند.
وی افزود: در ادامه ماموران پس از هماهنگی با مراجع قضایی 
در بازرسی از انبار مورد نظر موفق به کشف ۴۵ تن ماکارونی 

احتکاری شده و در این زمینه یک نفر را دستگیر کردند.
گودرزی گفت: کارشناسان ارزش این مقدار ماکارونی را بیش از 

۱۲ میلیارد ریال برآورد کرده اند.
کشف ۱۰ تن برنج و خوراک دامی قاچاق 

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی البرز از کشف ۱۰ تن 
برنج قاچاق از یک انبار دپو کالا در شهرستان کرج در این استان 

خبر داد.
وی  اظهار داشت: در پی اخبار دریافتی مبنی عرضه خارج از 
شبکه کالای اساسی در یک انبار در شهرستان کرج، مأموران 
پلیس امنیت اقتصادی استان البرز به بررسی موضوع پرداختند.

وی با بیان اینکه مأموران با هماهنگی قضایی به محل اعزام 
شدند، افزود: در بازرسی از انبار مورد نظر۱۰ تن برنج خارجی قاچاق 

کشف شد.
 معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان البرز با بیان 
اینکه یک نفر در این رابطه دستگیر شد، خاطر نشان ساخت: 
ارزش کالای مکشوفه توسط کارشناسان بیش از پنج  میلیارد 

ریال برآورد شده است.
جنتی در بخش دیگری از سخنان خود  از کشف سه تن و 
۲۰۰ کیلوگرم خوراک دامی قاچاق در عملیات ماموران انتظامی 

شهرستان نظر آباد خبر داد.
وی گفت: ماموران انتظامی شهرستان نظرآباد از بارگیری و انتقال 
مقدار قابل توجهی خوراک دامی قاچاق به این شهرستان مطلع 

و بررسی موضوع را در دستورکار خود قرار دادند.
وی با اشاره به شناسایی کامیونت حامل بار قاچاق در شهرک 
صنعتی این شهرستان، افزود: در بازرسی از این کامیونت سه تن 

و ۲۰۰ کیلوگرم خوراک دامی قاچاق کشف شد.
معاون هماهنگ کننده فرمانده انتظامی استان البرز گفت : 
در این رابطه یک نفر دستگیر و با تشکیل پرونده تحویل مقام 

قضایی شد.

معاون اجرایی اداره کل تعزیرات حکومتی البرز از پلمب ۶ واحد 
صنفی متخلف در این استان خبرداد و گفت : طرح نظارت ویژه 

بر اصناف استان از هفته گذشته آغاز شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »سعید نوراللهی« روز گذشته با اعلام 
این خبر اظهار داشت: اجرای طرح ویژه نظارت بر نظارت بر 
واحدها تولیدی و صنوف از هفته گذشته با محوریت احتکار 
کالاهای ضروری در استان البرز اجرایی شده و با هرگونه تخلف 

صنفی برخورد می شود.
وی اضافه کرد: طی این مدت بیش از ۴۰ تیم بازرسی  ۳۷۵ 
واحد صنفی را بازرسی کردند و واحدهای متخلف شناسایی 

شدند.
نوراللهی افزود: همچنین دراین مدت ۲۰ تن روغن خوراکی 

احتکار کشف و ۶ واحد صنفی متخلف پلمب شدند.
وی گفت: کارشناسان تعزیرات حکومتی با همکاری سازمان 
صمت استان البرز در اجرای طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه 

یارانه های برخی کالاهای اساسی  در ۴۸ ساعت گذشته بیش 
از چهار هزار واحد صنفی را در استان البرز بازرسی کردند که برای 

یک هزارو ۲۱ واحد متخلف پرونده تشکیل شده است.
وی یادآور شد: مردم درصورت مشاهده هرگونه تخلف می 
توانند گزارش های خود را از طریق سامانه  ir.۱۳۵ برای رسیدگی 

به اداره کل تعزیرات حکومتی این استان ارائه دهند.

قضایــی

انتظامی

فنــاوری

اقتصــاد

شــهری
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فرهنگی

ــگاه ن

میــراث فرهنگــی

: جعبۀ جادویی

مدیران جدید ۶ شبکه سیما 
منصوب شدند

معاون سیما در احکامی جداگانه مدیران ۶ شبکه تلویزیون را 
منصوب کرد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی صدا و سیما، 
احکامی  در  اردیبهشت-  برمهانی عصر سه شنبه-۲۰  محسن 
جداگانه؛ میثم مرادی بینا باج را به سمت مدیر شبکه یک ، حامد 
بامروت نژاد به سمت مدیر شبکه دو، حسین شاه مرادی به سمت 
مدیر شبکه چهار،علی عبدالعالی به سمت مدیر شبکه آموزش، 
محمد حسین کشکولی سمت مدیر شبکه قرآن و معارف سیما 
و محمد صادق باطنی را به سمت مدیر شبکه امید، منصوب کرد.
میثم مرادی بینا باج متولد ۱۳۶۱ دانشجوی دکترای فرهنگ و 
ارتباطات دانشگاه آزاد اسلامی تهران مرکز است. وی پیش از این 
معاون راهبردی استان های حوزه هنری انقلاب اسلامی، رئیس 
حوزه هنری خراسان رضوی و شمالی، قائم مقام معاونت فرهنگی 
و اجتماعی شهرداری مشهد، موسس دبیرخانه هنر حماسی و 
عضو شورای سیاستگذاری دبیرخانه، تهیه کننده مجله تصویری 
»ایوان هنر« در سیمای خراسان شمالی به مدت تقریبی ۱۲۰۰ 
سراسری  دوره جشنواره  برگزاری شش  مدیر  و  طراح  دقیقه، 

کاریکاتور و... بوده است.
حامد بامروت نژاد، متولد سال ۱۳۶۵ و تحصیلکرده در مقطع 
کارشناسی در رشته مهندسی مکانیک از دانشگاه شهید باهنر 
کرمان و کارشناسی ارشد در رشته فلسفه غرب از دانشگاه علامه 
وزارت  دیجیتال  رسانه های  مرکز  کارشناس  است،  طباطبایی 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، دبیری جشنواره مردمی فیلم عمار، 

مدیریت مدرسه سینمایی ماه و... را برعهده داشته است.
حسین شاه مرادی متولد ۱۳۶۷و دارای مدرک کارشناسی ارشد 
روابط بین الملل از دانشگاه علامه طباطبایی)ره( است. مدیریت 
انتشارات امیرکبیر، مدیریت مرکز رسانه ای شیرازه، تهیه کنندگی 
برنامۀ »شب روایت« از شبکۀ چهار سیما)سه فصل(، دبیری 
پویش ملی کتاب خوانی کتاب و زندگی و... در کارنامه حرفه ای 

او دیده می شود.
علی عبدالعالی متولد ۱۳۵۳ نیز دارای دکترای مهندسی برق - 
مخابرات از دانشگاه علم و صنعت ایران است. او پیش از این، 
معاون ترویج علم و فناوری بنیاد علم ایران بود. کتاب هوشمند 
ریاضی  کتاب هوشمند  )۹جلد(،  نهم  تا  اول  پایه های  علوم 
پایه های اول تا نهم )۹جلد(، کتاب هوشمند فیزیک، شیمی و 
زیست شناسی پایه های دهم و یازدهم )۶ جلد( و... در ردیف 

تألیفات وی است.
محمد حسین کشکولی متولد ۱۳۶۴ هم اینک در مرحله ارائه 
رساله در مقطع دکترا و در رشته فرهنگ و ارتباطات است. او 
کرونا  دین،  کتابهای  تاکنون،  دارد  نویسندگی  در  دستی  که 
،رسانه، روایت چهل سالگی، روایت گمنامان )به همراه جمعی از 
نویسندگان( و... را نگاشته است.  کشکولی همچنین در دانشگاه 
ادیان و مذاهب؛ دروس مدیریت استراتژیک رسانه ،مدیریت 
تبلیغات و مدیریت خبر و...را در مقطع کارشناسی ارشد، تدریس 

می کند.
محمد صادق باطنی متولد ۱۳۶۷ نیز معلم، مدرس دانشگاه، 
مستندساز، برنامه ساز و شاعراست. وی دکترای ارتباطات و 
مدیر  صداوسیماست.  و  شریف  دانشگاه های  کرده  تحصیل 
مجتمع آموزشی پژوهشی شهید آوینی صداوسیما، مدیر آموزش 
بسیج صداوسیما، موسس و مدیر باشگاه هنر و رسانه نوجوان 
صداوسیما، دبیر و هم موسس المپیاد سواد رسانه ای، عضو هیات 
مدیره خبرگزاری مهر، عضو هیات مدیره روزنامه تهران تایمز، 
رئیس شورای سیاستگذاری جشنواره مدرسه، موسس و مدیر 
اسبق مدرسه هنر و رسانه آینه، معاون اسبق آموزش و پژوهش 
مرکز سفیرفیلم  و روایت عشق، تهیه کنندگی و کارگردانی 
مستندهای دوپینگی ها، جای خالی، دیوانگی و... بخشی از 

کارنامه باطنی بشمار می آید.

محمد تقی  زاده
نویسنده

نگاهی به دو مستند »ایستوود« و »بی  بی  جان«؛

رؤیاپردازی با سینما در سیرجان!

رسولی نژاد«  »علیرضا 
برای  آشنا  نامی 
سینمای  دوستداران 
ایران  در  تجربی  و  هنری 
تهیه کنندگی  کارگردانی،  علاوه بر  که  فیلم سازی  است. 
و نویسندگی آثارش را نیز برعهده دارد و  از چهره های 
سرشناس سینمای تجربه گرا در ایران بشمار می آید که 
ساخت چهار فیلم در طول حدود 20 سال فیلم سازی، 
حکایت از میزان وسواس و دقت رسولی نژاد در دریافت، 

پرورش و پژوهش وی در مستندهای داستانی اش دارد.
ایستوود درواقع ادای دین رسولی نژاد به زادگاهش سیرجان 
و عشقش به سینماست. سینما و سیرجان درواقع دو تم 
موردنظر فیلم ساز در مستند ایستوود بوده که سعی کرده 
این دو و  پیوند  به  بهترین و هنرمندانه  ترین شکل  به 
دراماتیزه کردن آن در قالب یک مستند داستانی بپردازد. 
ایستوود دربارۀ سیرجان و رسولی نژاد است و از این رو، اثری 
بیوگرافیک در کارنامۀ وی بشمار می رود، اما رسولی نژاد 
و  دلپذیر  اثری  و صمیمی  بیانی شیرین  با  سعی کرده 
مخاطب پسند بسازد که برخلاف آثار مشابه که بطور کلی 
به تبیین آثار تاریخی و فرهنگ و رسوم مردم یک شهر 
می پردازند، در یک مستند متفاوت و تجربه گرا علاوه بر بیان 
تصویری و فرمیک به دل شهر زادگاهش بزند و تا حد زیادی 

این شهر نچندان شناخته شده را به مخاطبانش بشناساند.
را پخته ترین مستند  ایستوود  از سوی دیگر، می توان  

داستانی رسولی نژاد نیز عنوان کرد، چرا که علاوه بر محتوای 
غنی فرهنگی و اجتماعی جاری و مستتر در فیلم، اثری 
سینمایی با المان های متعدد زیبایی شناسی و فرمیک 
است و آن  را از ابعاد مختلف فنی و کارگردانی جذاب و 
قابل تأمل کرده است. از ریتم مناسب و مخاطب پسند فیلم 
که ناشی از تلاش توامان تدوینگر و فیلم نامه نویس اثر است 
تا قاب بندی ها، فیلم برداری و موسیقی، جملگی با تأمل و 

وسواس قابل تقدیری نوشته و ساخته اند.
الگوی کلاسیک روایت داستان و دنبال کردن یک سوژه 
در شهر و نشان دادن ابعاد و جهات مختلف شهر سیرجان 
و  ایستوود  فیلم نامۀ  محتوایی  ابعاد  برجسته ترین  از 
پژوهش های رسولی نژاد است. فیلم ساز در این فیلم، فارغ 
از کلیشه پردازی های مرسوم و با تکیه بر تجربه گرایی و 
بازیگوشی های همراه کننده اش، توانسته تصویر سیرجان را 
به نحوی متفاوت و ماندگار برای تماشاگران به نمایش درآورد.
و  نگارش  در  تجربه گرایش  و  آوانگارد  رویکرد  رسولی نژاد 
ساخت فیلم را تنها به الگوهای کلاسیک روایت داستانی 
محدود نکرده و در بسیاری از لحظات فیلم با رویکردی مدرن 
و شکلی متفاوت صریح ترین انتقادات و ثقیل ترین مضامین 
هستی بخشی و اجتماعی را در قالبی قابل فهم و ساده 
به نمایش گذاشته است. نباید فراموش کرد که رسولی نژاد 
از جدی ترین و پیگیرترین طرفداران ژان لوگ گدار در ایران 
است و درونمایۀ و فرم مدرن هنری آثار وی نیز تا حد زیادی 

متاثر از فیلم های گدار بوده و هستند.
ایستوود از شاخص ترین آثار جشنواره حقیقت امسال بشمار 
می رفت که پیش از اختتامیه، کسبِ جایزه  در بخش های 
مختلف نگارش، کارگردانی، تدوین و بهترین فیلم برایش 
دور از انتظار نبود، علاوه بر آن، همچنان که گفته شد فیلم 
پیشنهادی تازه در سینمای مستند ایران برای بازنمایی یک 
شهر تاریخی با مردمان دوست داشتنی و شریف است 
که بدور از غلوزدگی، احساسات گرایی و بزرگنمایی، جهانی 

جذاب، آموزنده و تاثیرگذار برای مخاطب خود می سازد.
توانمند در قصه گویی و ایجادِ تعلیق!

و  نرگس جودکی  پژوهشی  مستند  اولین  »بی  بی  جان«، 
ایمان پاکنهاد که سال ها به حرفۀ روزنامه نگاری مشغول 
بودند، اثری قابل تأمل و کم نقص از آب درآمده که علاوه بر 
ارزش های محتوایی، امتیازات فرمی چشمگیری نیز دارد. 
فیلم، داستان دخترکشی و آداب و رسوم مردم افغانستان 
است که به بهانۀ واکاوی یک مورد مطالعاتی مشخص، در 
جریان یکی از این قتل های دردآور و آزاردهنده قرار می گیریم.
موضوع  این  برجسته کردن  در  فیلم سازان  دغدغه مندی 
اجتماعی مهم که ماحصل سال ها فعالیت روزنامه نگاری 

در عرصۀ اجتماعی بوده، اقدامی ارزنده و قابل تحسین در 
مستند بی بی جان است، اما نکتۀ حائز اهمیت و امتیاز 
اصلی این مستند به قدرت داستانگویی و ساختار روایی 
فیلم مربوط می شود. جودکی و پاکنهاد در نخستین تجربۀ 
مشترک فیلم سازی شان، یک داستان پرتنش و عجیب را 
به جذاب ترین و در عین حال، پرکشش ترین شکل ممکن 
خوش  روایت  و  بی بی جان  تعلیق  تا  می کنند  روایت 
ریتم و قطره چکانی آن از جمله مزیت های مهم فرمی و 
روایی این مستند بشمار آید. اطلاعات این اتفاق شوم 
خیلی دقیق و جامع به مخاطب منتقل می شود و مسیر 
روایت داستانی بدون انحراف از خط اصلی، زیاده گویی، 
احساسات گرایی و سانتی مانتالیسم های مصطلح و رایج 
بطرز تاثیرگذار و باورپذیری به تصویر درآمده است. با وجود 
شنیع و خوفناک بودن اتفاق اصلی و مشخص بودن کامل 
قاضی  مقام  در  به هیچ وجه  فیلم ساز  آن،  علل و عوامل 
و صادرکنندۀ حکمی قرار نمی گیرد و با وجود سیاهی 
سیاه نمایی  ورطۀ  به  هرگز  مستند  داستان؛  جغرافیای 

کشیده نمی شود.
استفاده نکردن از نریتور و راوی، هرچند کار را برای ساخت 
فیلم  های مستند که اطلاعات زیادی را در دل خود دارند، 
سخت و پیچیده می کند، اما درصورت فائق آمدن بر این 
مشکل، ساختار روایی و داستانی فیلم تا حد زیادی به 
رئالیسم نزدیک می شود. در بی بی جان نیز فیلم سازان با 
گفت و گو با نزدیکان فرد خاطی)تکنیک مصاحبه( و نگارش 
جملات کوتاهی توانستند علاوه بر ارائۀ نسخه سینمایی تری 
از داستان)بجای ساختار رادیوگونه با نریتور(، به باورپذیری و 

واقع گرایی اثر نیز کمک شایانی کنند.
در کل، بی بی جان مستندی بی ادعا اما پرمحتواست که 
قصۀ واقعی و هشداردهندۀ اجتماعی اش را به دقیق ترین، 
رساترین و جذاب ترین شکل روایت کرده و هرگز، به دام 
کلیشه های احساسی و سیاه نمایی نمی افتد و ماجرای تلخ 

و گزندۀ خود را بدون آزار  و  اذیتِ تماشاگر تعریف می کند.

فرمانده یگان حفاظت میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی استان اردبیل گفت: 
با هدف تقویت اقدامات پیشگیرانه و مقابله با قاچاقچیان و مجرمان نیازمند اختصاص 

ردیف بودجه مشخص برای کاوش های ضروری در شهرستان گرمی مغان هستیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ ناصر شکری روز گذشته در نشست با سرپرست 
فرمانداری گرمی مغان با تشریح علل و انگیزه حفاران و قاچاقچیان و اهداف خریداران 
اشیای تاریخی بر لزوم همکاری نیروی انتظامی و مرزبانی و بسیج برای مقابله با 

قاچاقچیان اشیای تاریخی منطقه تاکید کرد.
وی افزود: برای افزایش آگاهی مردم در راستای همکاری و مشارکت با یگان حفاظت 
میراث  فرهنگی استان و لزوم حفاظت از تاریخ و تمدن منطقه تلاش می کنیم با تقویت 

انجمن های میراث فرهنگی در این زمینه گام برداریم.
فرماندار گرمی مغان هم در این نشست با اشاره به قدمت تاریخ و تمدن شهرستان مرزی 
گرمی مغان گفت: با هدف جلب مشارکت مردم برای حفاظت از این تاریخ و تمدن از 

فعالیت انجمن های میراث  فرهنگی در شهرستان حمایت می کنیم.
حسین مولایی اظهار کرد: تعدد آثار و محوطه های تاریخی در شهرستان گرمی لزوم 
تقویت اقدامات حفاظتی و همکاری و مشارکت سایر نهادها در این حوزه را نمایان 
می کند که تلاش می کنیم با توجه به این مهم همکاری و مشارکت لازم را داشته باشیم.
وی با اشاره به نقش مشارکت مردم و دهیاران و شوراها برای حفاظت از این تمدن اظهار 
کرد: با توجه به این مهم تشکیل جلسات انجمن میراث  فرهنگی در روستاها و به پای 

کار آوردن مردم امری ضروری است.
بر اساس اعلام اداره کل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگری استان اردبیل ، 

گرمی بیشترین آثار تاریخی ثبت شده در استان را دارد.
به گفته کارشناسان، آثار تاریخی گرمی بیشتر در درون تپه ها و قلعه های باستانی در 
خاک مدفون بوده و این ویژگی در پاسداری از میراث فرهنگی این منطقه در رهگذر زمان 

نقش مهمی ایفا کرده است.

»فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی اردبیل« تأکید کرد:

کاوش های باستانی در گرمی مغان نیازمند اعتبارات 

همکار ارجمند سرکار خانم زهرا روزبهانی
تحمل سوگ فقدان مادر صبری الهی را می طلبد، ضمن عرض تسلیت، برای آن مادر 
آسمانی آرامش ابدی و علو درجات و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نماییم  .

مدیرمسئول و تحریریه دنیای هوادار و پایگاه های خبری دیوان نیوز و هواداری نیوز
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ورزشی
صالحی امیری:  نامزد نشدن در انتخابات به خاطر دغدغه رای نیست؛ از 15 تیر بازنشسته می شوم

رئیس کمیته ملی المپیک گفت: هدفگذاری من حضور 4 ساله بود و اصرار بر عدم حضور در انتخابات به خاطر 
دغدغه رای نیست. تاریخ بازنشستگی من براساس ۳۵ سالگی ۱۵ تیرماه خواهد بود. ماده ۱۹ می گوید ریاست کمیته 
افتخاری است و شغل محسوب نمی شود. به لحاظ سابقه ایثارگری ۳۵ سال سابقه و ۶۵ سال سن را مطرح می کنند 

و الان من در سن ۶۱ سالگی هستم امکان فعالیت در ۴ سال آینده را دارم اما چنین تصمیمی ندارم.

گزارش حاشیه

ترک هتل تیم ملی از سوی دختر مدال آور وزنه بردار؛
کسی از »یکتا جمالی« خبر ندارد

نماینده وزنه برداری بانوان ایران محل اقامت تیم ملی در کشور 
یونان را ترک کرد و مسئولان فدراسیون از شرایط وی بی خبر 
هستند. دو نماینده وزنه برداری کشورمان در حالی به کار خود در 
رقابت های وزنه برداری جوانان جهان در یونان پایان دادند که از 
روز سه شنبه خبری از یکتا جمالی ملی پوش تیم بانوان نیست.
جمالی که در این دوره از مسابقات در حرکت یک ضرب با بالا 
بردن وزنه 100 کیلوگرم به مدال نقره دست یافته بود، از روز 
گذشته محل اقامت تیم ملی را ترک کرده است و مسئولان 

فدراسیون از شرایط وی بی خبر هستند.
جمالی سال گذشته اولین مدال جهانی تاریخ وزنه برداری بانوان 
ایران را در مسابقات جوانان جهان به دست آورده و مدال برنز 
رقابت های تاشکند را از آن خود کرده بود. او در ادامه، مدال نقره 
پیکارهای نوجوانان جهان را کسب کرد و در مسابقات قهرمانی 

بزرگسالان جهان کارش را با 6 حرکت موفق به پایان رساند.

اتفاق تکراری؛ 
پنجره نقل و انتقالاتی پرسپولیس 

باز هم بسته شد
پنجره نقل و انتقالاتی تیم فوتبال پرسپولیس برای چندمین بار 
در فصل جاری و این بار به دلیل عدم پرداخت مطالبات آنتونی 
استوکس بسته شد. پس از حکم فیفا باشگاه پرسپولیس 
برای پرداخت مطالبات 86هزاردلاری آنتونی استوکس تا تاریخ 
2 می )12 اردیبهشت ماه( فرصت داشت اما موفق به پرداخت 
مطالبات این بازیکن ایرلندی نشد. پس از این اتفاق، وکیل 
آنتونی استوکس در نامه ای به فیفا عدم پرداخت مطالبات 
موکلش از سوی پرسپولیس را اعلام کرد و خواستار بسته 

شدن پنجره نقل و انتقالاتی این تیم شد.
به دنبال این موضوع کمیته انضباطی فیفا با ارسال نامه ای 
به فدراسیون فوتبال و باشگاه پرسپولیس اعلام کرد پنجره 
پرداخت  مهلت  اتمام  زمان  از  سرخپوشان  نقل و انتقالاتی 
مطالبات )12 اردیبهشت ماه( بسته شده است و سرخپوشان 
تا زمان پرداخت مطالبات این بازیکن ایرلندی اجازه فعالیت 
در نقل و انتقالات را ندارند. بسته شدن پنجره نقل و انتقالات 
پرسپولیس تبدیل به اتفاقی تکراری در این باشگاه شده است.

از شایعه تا تکذیب؛
حضور قلعه نویی و نکونام در 

نساجی و گل گهر
پس از اینکه ساکت الهامی از سرمربیگری تیم فوتبال نساجی 
مازندران برکنار شد، شایعاتی به میان آمد که امیر قلعه نویی 
گزینه باشگاه نساجی برای نشستن روی نیمکت این تیم 
است. طبیعتاً با انتشار اخبار مربوط به حضور قلعه نویی در 
نساجی باید یک گزینه هم برای هدایت گل گهر مطرح می شد 
که کسی نبود جز جواد نکونام سرمربی موفق فولاد که این 
تیم را به قهرمانی سوپرجام و مرحله یک هشتم نهایی لیگ 

قهرمانان آسیا رساند.
به دنبال طرح این اخبار هر دو باشگاه نساجی و گل گهر با 
تکذیب شایعات تصمیم گیری برای فصل آینده را به پایان 
بیست ویکمین دوره لیگ برتر موکول کردند. در عین حال 
باشگاه نساجی به صورت موقت هدایت این تیم را به مسعود 
شجاعی سپرد. براساس این گزارش، قلعه نویی یک سال دیگر 
با گل گهر قرارداد دارد و برنامه های فصل آینده اش را نیز به 

مسئولان این باشگاه ارائه کرده است.
مسئولان گل گهر قصد دارند در پایان فصل به بررسی عملکرد 
این تیم بپردازند و تصمیم نهایی را بگیرند. گل گهر به واسطه 
استفاده غیرمجاز از بازیکن گابنی به کسر هفت امتیاز محکوم 
شد تا نتایج بعدی این تیم تحت تأثیر این حکم قرار بگیرد. 
مسئولان نساجی نیز با توجه به قهرمانی در جام حذفی و 
حضور احتمالی در فصل آینده لیگ قهرمانان آسیا به دنبال 
برنامه ریزی دقیق برای انتخاب سرمربی جدید هستند. گرچه 

فراموش نکنیم، در فوتبال ایران هرچیزی امکان پذیر است.

»سپاهان اصفهان« قهرمان لیگ برتر هندبال شد؛

با پانزدهمین عنوان، حالا حالا قهرمانیم!

هندبال  تیم  قهرمانی  مسرت بخش  خبر  انتشار 
سپاهان در فضای مجازی با جشن و سرور و شادمانی 
هواداران متعصب و پرشور همراه شد و از چشم مسئولان 
استانی بویژه دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار ورزشدوست 
و حامی ورزش اصفهان و معاونت فرهنگی، رفاهی و 
ورزشی شهرداری نیز دور نماند که طی نامه  های جداگانه 
به مدیران باشگاه فرهنگی ورزشی فولاد مبارکه سپاهان، 
و  غیرتمند  بازیکنان  و  سرپرستی  مربیگری،  کادر 
توانمند  و  مدرن  باشگاه  هندبالِ  تیم  خوش تکنیک 

سپاهان تبریک گفتند. 
اما قهرمانی تیم هندبال فولاد مبارکه سپاهان پس از 
برتر  لیگ  رقابت های  دوره  سی وچهارمین  در  سال   ۱۰
خطه  ورزش  بالای  توان  دیگر  ایران بار  باشگاه های 
استعدادخیز اصفهان را در هندبال به منصه ظهور گذاشت 
تا مردم ایران بخصوص اهالی ورزش دوست اصفهان در 
پشتیبانی از تیم محبوبشان به شادمانی بپردازند وجو 
اعتماد به نفس در هندبالیست های جوان سپاهان در 
پرتو این قهرمانی ارزشمند نه تنها افزایش پیدا کند که 
الهام بخش عرصه ورزش باشگاه های بزرگ اصفهان شود 
که در بالابردن انگیزه جوانان خطه زاینده رود نقش مهمی 

را ایفا نمایند. 
تجربه های گرانبها و افتخارات دکتر »مجید رحیمی زاده« 
تاریخ  در  را  قابلیت های خود  در سه  دهه گذشته  که 
زرین هندبال فولاد مبارکه به ثبت رسانده است در این 
پیروزی امیدبخش و پیشرفت های آینده هندبال ایران 
علی الخصوص سپاهان نقش ارزنده ای را ایفا نموده است 
که امیدواریم با تیم سپاهان به عنوان نماینده شایسته 
هندبال ایران در بازی های آسیایی با کسب مقام درخور 
نام باشگاه وزین فرهنگی ورزشی فولاد مبارکه سپاهان 
دیگر   برای  باشد  الگویی  و  بردارد  را  ارزشمندی  گام 
باشگاه های بزرگ و توانمند اصفهان و سایر استان های 
کشورمان. مجید رحیمی زاده سرمربی بادانش و با تجربه 
با روزنامه »دنیای  این تیم در گفت وگویی اختصاصی 
هوادار« اظهار کرد: بسیار خوشحالم که پس از حدود ۱۰ 
سال بار دیگر تیم هندبال باشگاه فولاد مبارکه سپاهان را 

روی سکوی قهرمانی لیگ برتر میبینم. 
رحیمی زاده که به عنوان وفادارترین عضو تیم های هندبال 
سپاهان شهرت یافته و تعصب ویژه ای به باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان دارد، در رابطه با شرایط هندبال سپاهان 
گفت: هندبال از جمله ورزش هایی است که از قدمت 
مسئولان  حمایت  چتر  زیر  و  است  برخوردار  بالائی 
بلندپایه این باشگاه ریشه دار علاوه بر چندین قهرمانی 
در رقابت های لیگ برتر باشگاه های کشور که در آسیا 
را در کارنامه درخشان خود دارد  عنوان نایب قهرمانی 
اما متأسفانه در بیش از ۱۰ سال ازجایگاه رفیعی که در 
لیگ برتر و آسیا داشت، فاصله گرفته بود که با بازگشت 
موفقیت آمیز آقای ساکت به عنوان مدیرعامل باشگاه، بار 
دیگر هندبال این باشگاه مقتدرانه در کوران رقابت های 
لیگ برتر کشور قرار گرفت و با شایستگی به مقام قهرمانی 

دست پیدا کرد. 
بدنی،  تربیت  دکترای  دارنده  رحیمی زاده  مجید  دکتر 
مربی بین المللی، رئیس پیشین اداره ورزش و جوانان 
شهر اصفهان و سرمربی سرد و گرم چشیده و با دانش 
هندبال سپاهان که سابقه کمک مربی و مربیگری در 
تیم ملی هندبال کشور را در کارنامه دارد، در پاسخ به 
سئوالات مطروحه اظهار داشت:  بزرگترین افتخارم ۳۰ 
سال عضویت در باشگاه فولاد مبارکه سپاهان است و در 

مورد سوابقم در ورزش هندبال باید برگردیم به سال های 
دور؛ که ابتدا هندبال را با تیم ژاندارمری آغاز کردم و 
یک سال هم عضو تیم هندبال ذوب آهن بودم و از سال 
۱۳۷۲ به عضویت تیم فولاد مبارکه درآمدم و از زیر گروه 
به دسته دو و یک و در نهایت به لیگ برتر صعود کردیم 
و بارها به کاپ قهرمانی در مسابقات حذفی و لیگ برتر 

دست یافتیم.
تا سال ۱۳۸۸ همزمان  از سال ۱۳۷۲  که  رحیمی زاده 
بازیکن و مربی تیم هندبال سپاهان بوده، افزود: سال 
۱۳۹۳ بیشترین بازیکنان شاخص از جمله برادران استکی، 
میلاد مسائلی، باباصفری، جمالی، فرهاد شفیع، علی 
موسوی بصورت لژیونر اصفهان را ترک کردند و به تیم های 
اروپائی و عربی پیوستند ضمن اینکه در دوران مدیرعاملی 
آقای علیرضا رحیمی بخاطر پاره ای اختلافات با فدراسیون 

یک سال از شرکت در لیگ برتر باز ماندیم.
وی خاطرنشان کرد: در دورانی که دکتر مهرزاد خلیلیان 
مدیرعامل باشگاه سپاهان شد، دوباره هندبال باشگاه 
احیا گردید ولی در نبود بازیکنانی که درسال ۹۱ سوم 
برتر  لیگ  رقابت های  در  جوان  تیمی  با  بودیم،  شده 
باشگاه های کشور حضور یافتیم، و رتبه چهارم را احراز 
نمودیم و نتوانستیم تیم خوبی را ببندیم و به عنوان 
بهتری دست پیدا کنیم، از سال ۹۵ دکتر محسن طاهری 
کاپیتان اسبق تیم هندبال سپاهان و سرمربی تیم ملی 
همزمان به عنوان مدیر عامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان 
انتخاب شد که بنده درپست کمک مربی، مربی بدنساز و 
بازیکن افتخار همکاری با ایشان نصیبم شد و در همان 
زمان پیشنهاد مربیگری تیم ملی جوانان را داشتم که 
بخاطر مسئولیتی که بعنوان رئیس اداره ورزش وجوانان 
شهر اصفهان بدعخدهدگرفته بودم نتوانستم پیشنهاد 
فدراسیون را بپذیرم و به همین دلیل یک سال از هندبال 

کناره گیری کردم.
سرمربی تیم هندبال باشگاه فولاد مبارکه سپاهان تصریح 

کرد: ازسال ۹۶ از سوی باشگاه سپاهان دعوت به همکاری 
شدم و سه فصل بعنوان کمک مربی و مربی بدنساز در 
خدمت تیم هندبال این باشگاه بودم که  امسال باتوجه 
مدیر  بعنوان  باشگاه  راسُ  در  ساکت  آقای  حضور  به 
عامل،  برخی از مربیانی که خود را کاندید احراز پست 
سرمربی گری کرده بودند، رزومه گرفته شد که در نهایت 
بنده به سمت سرمربی پذیرفته شدم و قرار شد، تیمی 
را تشکیل دهم که الحمدالله تیم جوان و شایسته ای 
را بستیم و فعالیت گسترده ای را با تمرینات منظم و 
مستمر انجام دادیم و به یاری خدا و حمایت همه جانبه 
مدیران محترم باشگاه توانستیم با غلبه بر تیم قدرتمند 
پانزدهمین جام  کازرون  زمینی  نیروی  شهید شاملی 
قهرمانی را برای باشگاه وهواداران خوب و متعصبی که در 
همه احوال با تشویق های بی امانشان ما را یاری دادند و 
روحیه بخشیدند و مردم شریف اصفهان به ارمغان آوردیم 
و هدیه به ویترین افتخارات باشگاه فولاد مبارکه سپاهان 
کنیم. رکوردی که در هیچ باشگاه و در هیچ رشته ورزشی 
در ایران دیده نشده است. ۱۵ کاپ قهرمانی در لیگ برتر، 
۸ کاپ قهرمانی در ۱۲ دوره مسابقات جام حذفی که 
۱۰ سالی است برگزار نمی شود و ۲ مقام ارزشمند نایب 
قهرمانی و سومی آسیا را کسب کردیم که خود بنده نیز به 

عنوان بازیکن این تیم را همراهی کردم.
لازم به یادآوری است که دکترمجید رحیمی زاده بیشترین 
در  بازی   ۱۲۴ که  داراست  را  تیم ملی  در  بازی  رکورد 
مسابقات رسمی را در کارنامه خود دارد و ۱۸ سال سابقه 
عضویت در تیم ملی هندبال جمهوری اسلامی از سال 
۱۳۷۰ تا سال ۱۳۸۸ دارد و در حالی که دو سال دیگر 
هم می توانسته است پیراهن تیم ملی را به تن داشته 
باشد بنابه خواست خودش از تیم ملی خداحافظی کرد 
که این مورد هم یک رکورد بی نظیر محسوب می شود که 
بدون اغراق باید اذعان کنیم هنوز کسی نتوانسته است 

این رکورد با ارزش قهرمان ملی را بدست آورد.

اصغر قلندری
نویسندهوروزنامهنگار



روزنامه

7
پنج شنبه 22 اردیبهشت 1401-  شماره 1012

سوژه

ورزشی
همکار ارجمند جناب آقای امیر کریمی

حسنِ انتصاب شایسته جنابعالی بعنوان مربی تیم ملی فوتبال دانشجویان ایران را 
صمیمانه تبریک عرض نموده و توفیق روز افزون شما را از درگاه خداوند متعال خواستاریم.

مدیرمسئول و تحریریه دنیای هوادار و پایگاه های خبری دیوان نیوز و هواداری نیوز

دیدگاه

الزام توجه ویژه »مجمع فدراسیون فوتبال«؛
کمیته اخلاق بازیچه بی اخلاقی 

نشود!

هر روز که از کودتای دستوری هیات رییسه فوتبال علیه 
فوتبال ملی می گذرد، ابعاد تازه تری از اقدامات غیرقانونی 
این افراد  بر جامعه فوتبال روشن می شود، اما خوشبختانه 
شنیده شده برخلاف نظر هیات رییسه غیر قانونی، اکنون 
مجمع فدراسیون فوتبال دست به کار شده و تصمیم به 
خلع هیات رییسه گرفته  تا فوتبال از منجلاب افراد کوچک 
در آید. بی تردید فوتبال ایران در طی این سال ها، فراز و نشیب 
بسیاری به خود دیده، اما در هیچ دوره ای به اندازه این دوره 
کوتاه مدت حاکمیت چند مدیریتی هیات رییسه، ذلیل نبوده 

است.
آن ها که آن روز در پشت پرده، در اقدامی عجیب و بر خلاف 
منافع ملی اجازه دادند، برخی که حضورشان در هیات رییسه 
بنابر دلایلی حقوقی و محکمه پسند غیر قانونی بود، در پیکر 
فدراسیون حضور داشته باشند، اکنون باید پاسخگوی زیان و 
ضرر بزرگی که بر فوتبال تحمیل شده، باشند. یقیناً این گروه 
شکست خورده و البته منفعت طلب که جز منافع شخصی 
به هیچ چیز دیگری فکر نمی کند تا روز دهم خرداد -زمان 
برگزاری مجمع- دست به هر کاری برای برهم زدن و تعویق 
مجمع خواهند زد و نهادهای نظارتی به خصوص وزارت 
ورزش باید هوشمندانه با این تحرکات برخورد کند تا فوتبال 

به ورطه تعلیق نرود.
جماعتی که ما دیده ایم برای از دست ندادن منافع و موقعیت 
دروغین فعلی حاضرند فوتبال تعلیق شود و تیم ملی هم از 
جام جهانی حذف شود ولی منافعشان را از دست ندهند. 
اما خوشبختانه اعضای مجمع فدراسیون فوتبال بخصوص 
هیات های فوتبال استان ها که عقلانیت در وجودشان بسیار 
بیشتر از منفعت طلبان خرابکار است، دست به کار شده اند 
تا مجمع روز دهم خرداد برگزار شود، بی  شک، برگزاری آن 
مجمع یعنی رسوایی افرادی که به دنبال تخریب منافع ملی 

برای بدست آوردن منافع شخصی هستند، خواهد بود.
این چند  نظارتی مراقب تحرکات  نهادهای  این وجود  با 
نفر هیات رییسه باشند تا با توسل به کمیته اخلاق کاری 
غیراخلاقی نکنند که تا بحال چنین کرده اند ولی اینجا بحث 
تلاش هیات رییسه برای تعویق مجمع تا بعد از جام جهانی 
است که باید مراقب بود چنین اتفاتقی نیفتد. سپس هرچه 
مجمع تصمصیم گرفت همان خواهد بود و هر چه مجمع 
تعیین کند فصل الخطاب همه قرار خواهد گرفت، تا تیم ملی 

از این بلاتکلیفی در آستانه جام جهانی در آید.
اما نکته مهم در مجمع 10 خرداد، »بررسی پیشنهادات اعضای 
مجمع« است که باتوجه به روند فعلی و اقدام نادرست 
اعضای هیات رییسه، آن ها در نامه های جداگانه خواستار عزل 
پنج عضو هیات رییسه شده اند. اعضای مجمع اعتقاد دارند 
با حضور احتمالی شهاب الدین عزیزی خادم در فدراسیون 
فوتبال، ادامه همکاری با این اعضا قابل انجام نیست و در 
اقدامی پیشگیرانه خواستار عزل این اعضا و جایگزینی افراد 
جدید در مجمع فوق العاده بعدی هستند. با این شرایط و 
در صورت بازگشت عزیزی خادم، شهره موسوی اولین چهره 
حذف شده هیات رییسه به دلیل مسائلی که برایش پیش 
آمده است و در جلسه مجمع، بعد از بررسی ادامه همکاری 
هیات رییسه  5عضو  عزل  موضوع  عزیزی خادم،  عزل  یا 
مورد بررسی قرار خواهد گرفت. اعضای مجمع نام 5نفر را 
در نامه هایشان نوشته اند: میرشاد ماجدی، احمدرضا براتی، 

طهمورث حیدری، مهرداد سراجی و احسان اصولی.
باید دید روند اداره فوتبال تا روز مجمع به چه شکل خواهد 
بود و آیا اعضای هیات رییسه و کمیته اخلاق دست به 
فعالیت های خطرناک خواهند زد یا اجازه خواهند داد مجمع 
در این خصوص تصمیم بگیرد. مجمع فدراسیون فوتبال 
روز سه شنبه 10خرداد، ساعت 9صبح در سالن هگمتانه هتل 

المپیک برگزار می شود.

اندرحکایت پروژه سازی »استقلال« و »پرسپولیس«؛

امید و اعتمـــاد!

مسئله ی امروز فرهاد مجیدی و یحیی گل محمدی 
»اعتماد« است، اعتمادی که پس از سال ها در پرسپولیس از 
بین رفته و در استقلال جانی تازه گرفته، گوهری که برانکو 
ایوانکوویچ طیِ سه سال، گابریل کالدرون نیم فصل و خودِ 
یحیی در کمتر از دو سال در پرسپولیس بدست آوردند و حالا 
در تیم گم شده، همان اصلی که علیرضا منصوریان و 
محمود فکری هم در استقلال هیچ وقت نداشتند، وینفرد 
شفر و آندره آ استراماچونی در مقاطعی از آن بهره مند شدند و 

حالا فرهاد، بخشِ مهمی از همه ی آن را دارد.
اما بی تردید »امید«، وجه تمایزِ امروزِ آن هاست، گل محمدی 
تحتِ  پرسپولیسِ  که  داد  دست  از  را  اعتمادها  زمانی 
هدایتش کم توقع شد و دیگر امیدی برای رقابت نداشت، 
به حداقل  پرسپولیس  قهرمانی  امروز شانسِ  اینکه  نه 
رسیده و در فاصله ی ۴ هفته به پایان، اختلاف با رقیب 
به ۶ افزایش یافته، نه! مهم صرفِ پذیرفتن شکست است، 
که در فاکتور های مهمِ »انگیزه برای کسب موفقیت« و 
»ذهنیت برنده« تعریف می شود که بی شک، در این فصل 
همان   نداشت،  اعراب  از  محلی  تیمش  و  یحیی  برای 

عواملی که فرهاد و استقلال را حداقل تا به امروز، تبدیل به 
یک مدعی  شکست ناپذیر برای قهرمانی کرده است، آن هم در 
شرایطی که اگر این روند به کسبِ جام هم ختم نشود، حتی 

موفقیت هم لقب نگیرد می تواند قابل احترام باشد.
اما مسئله ی بعدی دستاوردهاست، برای فرهاد، صدرنشینی 
از  لیگ، بخشی  در  احتمالی  قهرمانی  آن  ادامه ی  در  و 
دستاورد های او در استقلال است، گرچه همه ی آن نیست، 
حتی ممکن است مهم ترین آن هم نباشد، اما استقلال 
با مجیدی، پس از سال ها صاحب ایده و ساختارمند شد، 
گرچه شاید در ارائه بازی چشم نواز یا به اصطلاح ایده آل گرا 
نباشد، اما این روش، توام با نتیجه گیری صرف با یک 
تیم واکنشی برای نزدیک شدن به قهرمانی آن هم پس از 
یک دهه، می تواند به یک استراتژی مناسب -حداقل برای 
این فصل- لقب گیرد، در حالی که پوست اندازی و استقلالِ 

جوان شده ی او هم بخشِ مهمی از دستاوردهای اوست، اما 
در مقابل پرسپولیسِ یحیی در این فصل در همه ی سطوح 
مشکل داشت و مسئله ی مهم در این تیم »نخواستن« و 
»نتوانستن« بود، برای تیمِ از پیش بازنده ای که در وهله 
اول تمرکزی برای کسب موفقیت نداشت و بازیکنان و 
که  نبودند  اندازه  ای  و  حد  در  فنی  بعد  در  کادرفنی  اش 
پرسپولیس را این شرایط -بن بست تاکتیکی- خارج کنند و 
از همه مهم تر، پرسپولیس با یحیی گل محمدی نیازمندِ 

»بازسازی« شد، درست شبیه به دورانِ ما قبل از برانکو!
باری؛ این امید و اعتماد ماحصلِ یک پروژه است که در 
استقلالِ این فصل به درستی شکل گرفت و در پرسپولیس 
با پایه هایی لغزان نا تمام ماند، بی شک نتیجه ی این روند، 
نخست کسبِ قهرمانی لیگ خواهد بود و سپس آینده؛ لیگ 

۲۲ و آرزوهای بزرگتر.

محمدرضا ولی زاده
دبیرتحریریه

سیدرضا فیض آبادی
نویسندهوروزنامهنگار

داستان جلد

دستور جلسه مجمع عمومی فدراسیون فوتبال مشخص شده که بر اساس آن 
قرار است درباره عزل عزیزی خادم، چهار عضو هیات رییسه و مجمع انتخاباتی 
آتی تصمیم گیری شود. روز دهم خرداد مجمع عمومی فدراسیون فوتبال برگزار 
خواهد شد که طبق انتظار، مهم ترین دستور کار آن تصمیم گیری برای عزل 
عزیزی خادم از سوی اعضای مجمع خواهد بود اما برخلاف انتظارات، رسیدگی 

به عزل ارکان فدراسیون فوتبال نیز از دیگر اتفاقات این روز خواهد بود.
در دستور جلسه مجمع عمومی این فدراسیون و در بند ۱۴، عزل اعضای 
فدراسیون فوتبال مطرح شده که ابتدا به تصمیم هیات رییسه برای عزل 
عزیزی خادم و سپس پیشنهاد برای عزل ارکان فدراسیون فوتبال رسیدگی 
خواهد شد. چندی قبل برخی از اعضای مجمع در نامه های به دبیرکل 
فدراسیون فوتبال، عزل احسان اصولی، مهرداد سراجی، طهمورث حیدری و 
احمدرضا براتی از هیات رییسه را مطرح کرده بودند که این مساله در دستور 
جلسه گنجانده شده و به این موضوع رسیدگی خواهد شد تا شاهد یک روز 

پرتلاطم در مجمع فدراسیون فوتبال باشیم.
از دیگر برنامه های مجمع عمومی فدراسیون فوتبال می توان به تعیین تکلیف 
صورت های مالی سال های گذشته و بودجه، تعیین تکلیف حسابرس، استمرار 
فعالیت اعضای ارکان قضایی و تفویض اختیار به سرپرست فدراسیون فوتبال 
برای انتصاب خزانه دار تا مجمع انتخاباتی اشاره کرد. در صورتی که در روز 
مجمع، چهار عضو دیگر از هیات رییسه این فدراسیون برکنار شوند، در این 
صورت هیات رییسه از رسمیت خارج خواهد شد و به سرعت باید نام نویسی 

از نامزدها برای تعیین اعضای هیات رییسه انجام شود.

دستور جلسه مجمع فدراسیون فوتبال اعلام شد؛

رای گیری برای عزل عزیزی خادم 
و ۴ عضو هیات رییسه!

روزهای گذشته در رسانه های مختلف شایعاتی مبنی بر پیوستن مرتضی 
پورعلی گنجی و علیرضا بیرانوند به تیم فوتبال پرسپولیس منتشر شده 
است. شنیده ها حاکی از این است که یحیی گل محمدی با پورعلی  گنجی 
به توافقات نهایی رسیده و به نظر می رسد باید این بازیکن را در فصل آینده 
با لباس پرسپولیس  ببینیم. دیگر بازیکنی که بحث، پیرامون حضورش در 
پرسپولیس مطرح شده، علیرضا بیرانوند است. به نظر می رسد علاوه بر 
هواداران و کادرفنی پرسپولیس، خود بیرانوند هم مایل باشد دوباره پیراهن 
سرخ را بر تن کند؛ اما در این میان شرایط او با پورعلی گنجی متفاوت است.
علیرضا بیرانوند، در حال حاضر به صورت قرضی در تیم بواویشتا پرتغال 
بازی می کند و هنوز دو فصل دیگر با آنتورپ بلژیک قرارداد دارد. بنابراین او 
برای پیوستن به پرسپولیس نیازمند دریافت رضایت نامه از باشگاه آنتورپ 
خواهد بود. هنوز پیوستن این دو بازیکن به پرسپولیس به صورت قطعی 
مشخص نیست؛ اما نکته قابل توجه وضعیت سربازی نامشخص آن ها است 
که پرسپولیسی ها زیاد به آن توجهی نداشته اند. گفتنی است، طبق قانون، 
بازیکنان ملی پوش تا پایان ۳۰ سالگی از خدمت سربازی معاف هستند؛ اما 

بعد از این سن باید برای رفتن به سربازی اقدام کنند.
اما نکته قابل توجه در مورد علیرضا بیرانوند این است که او طبق قانون نظام 
وظیفه، به خاطر متاهل بودن و داشتن ۲ فرزند، می تواند برای برطرف کردن 
مشکل سربازی و گرفتن معافیت اقدام کند. با توجه به این موضوع یکی از 
نگرانی  پرسپولیسی ها برای فصل آینده برطرف خواهد شد و بیرانوند می تواند 

بدون مشکل به پرسپولیس بپیوندد.

یک ابهام مهم؛

سربازی مانع بازگشت دو لژیونر 
تیم ملی به لیگ ایران می شود؟
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صورت  به  چهارشنبه  روز  صهیونیستی  رژیم  نظامیان 
گسترده به جنین در کرانه باختری یورش بردند و تیراندازی 
شدیدی میان آن ها و جوانان فلسطینی رخ داد. بر اساس 
خبرنگار  ابوعاقله«  »شیرین  این حین  در  این گزارش، 
فلسطینی شبکه الجزیره که در حال پوشش این جریان 
بود از ناحیه سر هدف تیراندازی نظامیان صهیونیست قرار 

گرفت و به شهادت رسید.
اما »عباس محمدیان« -مسئول سازمان بسیج رسانه کشور- 
طی بیانیه ای به شهادت رساندن »شیرین ابوعاقله« -خبرنگار 

شبکه خبری الجزیره- توسط رژیم صهیونیستی را محکوم 
کرد. در این بیانه آمده است:

»شهادت »شیرین ابوعاقله«، خبرنگار فلسطینی الجزیره 
بار دیگر نشان داد که رژیم صهیونیستی برای سرپوش 
گذاشتن بر خباثت های خود دست به هر جنایتی می زد. به 
شهادت رساندن این خبرنگار باسابقه جنایت شوم دیگری 
را به پرونده جنایت های این رژیم اضافه کرد، این اقدام 
شنیع و غیرانسانی مهر تأییدی بر وجود تروریسم دولتی در 
سرزمین های اشغالی است، این اقدام باید به عنوان نقض 

آشکار قوانین حقوق بشر از سوی نهادها و سازمان های 
بین المللی محکوم شده و رسانه های جهان نیز بدون واهمه 

از صهیونیسم جهانی با فشار همه جانبه به این 
رژیم آزادگی خود را به اثبات برسانند.«

شایان ذکر است؛ شهیده شیرین ابوعاقله ۵۱ ساله، زاده بیت 
المقدس بود، ابتدا در رشته معماری تحصیل کرد، سپس 
به سمت تخصص روزنامه نگاری نوشتاری رفت و مدرک 
لیسانس خود را از دانشگاه یرموک در اردن گرفت. پس از 
فارغ التحصیلی به فلسطین بازگشت و در سایت های متعددی 
مانند آنروا، رادیو صدای فلسطین، کانال ماهواره ای امان، 
سپس بنیاد مفتاح، رادیو مونت کارلو کار کرد و بعداً در سال 
۱۹۹۷ در شبکه ماهواره ای الجزیره مشغول به کار شد و تا کنون 
نیز ادامه داشت، او بارها توسط رژیم صهیونیستی بازداشت 
شد که در سال ۲۰۱۲ بازداشت 
او بسیار بازتاب رسانه ای 
یافت، سرانجام بر اثر 
ارتش  گلوله  شلیک 
رژیم صهیونیستی به 

شهادت رسید.

»مسئول سازمان بسیج رسانه کشور« به شهادت رساندن خبرنگار شبکه خبری الجزیره را محکوم کرد؛ 

این اقدام مهر تأییدی بر وجود تروریسم دولتی در سرزمین های اشغالی است

نقل قول

»شهادت »شیرین ابوعاقله«، خبرنگار 
فلسطینی الجزیره بار دیگر نشان داد که 

رژیم صهیونیستی برای سرپوش گذاشتن بر 
خباثت های خود دست به هر جنایتی می زد. 

به شهادت رساندن این خبرنگار باسابقه 
جنایت شوم دیگری را به پرونده جنایت های 

این رژیم اضافه کرد، این اقدام شنیع و 
غیرانسانی مهر تأییدی بر وجود تروریسم 

دولتی در سرزمین های اشغالی است، این 
اقدام باید به عنوان نقض آشکار قوانین 

حقوق بشر از سوی نهادها و سازمان های 
بین المللی محکوم شده و رسانه های جهان 

نیز بدون واهمه از صهیونیسم جهانی با 
فشار همه جانبه به این رژیم آزادگی خود را 

به اثبات برسانند.«


